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Uw kenmerk:  

Ons kenmerk: 2098663 / 2106041 

 

 

Beste mevrouw Kleinmoedig,  

 

Op 23 mei hebben we vragen van u ontvangen inzake overlast van roeken en kauwen. Hieronder 

geven we reactie op uw vragen.  

1) Het Faunabeheerplan 2020-2026 maakt een onderscheid tussen de mogelijkheden om een 

ontheffing aan te vragen voor overlastbeperkende maatregelen, die niet preventief zijn, voor de 

kauw en de roek. Dit in verband met de landelijke vrijstellingen die van toepassing zijn op de 

kauw.  

• Heeft het college in haar actieplan hiermee rekening gehouden?  

• Is er een duaal beleid/plan voor het aanpakken van de overlast van de kauw en de roek?  

• Zo ja, op welke manier?  

• Zo nee, waarom niet? 

Reactie: 

Het plan is niet geschreven in functie van het faunabeheerplan 2020-2026 voor wat betreft de 

roek. In het najaar van 2022 zijn we in overleg getreden met provincie Limburg. Hieruit bleek dat 

we niet in aanmerking kwamen voor ontheffing voor preventieve maatregelen ten aanzien van de 

roek. Om in aanmerking te komen moet er aan een aantal voorwaarden worden voldaan, zoals 

voldoende inzetten op preventieve maatregelen en de overlast degelijk onderbouwen. De 

problematiek wordt sinds het voorjaar van 2022 in beeld gebracht. Voor de overlast van de 

kauwen zetten we wel in op preventieve maatregelen. 

Op 14 maart 2023 heeft het college ingestemd met een pilot plan van aanpak overlast roeken en 

kauwen. In dit plan wordt uitgegaan van binnen bestaande regelgeving preventieve en curatieve 

maatregelen.  

• Dichten van schoorstenen om de kauwen in het overlastgebied te verdrijven. 

• Intensiever reinigen van de openbare ruimte om de overlast van de roeken te beperken. 

• Buurtbewoners informeren het voedselaanbod in de buurt te beperken.  



Deze aanpak is bij wijze van pilot ingezet op basis van wettelijk toegestane handelingen om 

overlast aan te pakken. Het is toegestaan om buiten het broedseizoen de nesten van kauwen te 

verwijderen en om de schoorstenen te dichten om nieuwe nesten te voorkomen. Voor wat betreft 

de roeken is het niet toegestaan om de nesten te verstoren of te verwijderen.  

2) Overlast roeken en kauwen in de wijken van gemeente Weert. 

• Is het college van mening dat de roekenkolonies en/of kauwenkolonies in wijken van 

Weert voor overlast zorgen waardoor de gezondheid van mensen in het geding is of kan 

zijn? 

• Zijn er meerdere wijken/straten in Weert waar de kauw- en/of de roekkolonies voor 

onevenredige overlast zorgen? 

• Als het antwoord ja is, welke wijken/straten zijn het? 

Reactie: 

De gemeente neemt de zorg over de overlast van de roeken en kauwen ter harte. We zijn er ons 

ten zeerste van bewust dat het woon- en leefgenot van de buurtbewoners wordt aangetast. De 

buurtbewoners ondervinden met name overlast van geluid en de bevuiling door vogelpoep en 

nestmateriaal. Om de overlast te verminderen heeft er in de voorbije periode intensiever 

onderhoud plaatsgevonden.     

De omgeving waar de overlast het meest aanwezig is, is in de omgeving van de Limburglaan. 

Vanuit eigen inventarisatie is vastgesteld dat de roekenkolonie zich behoorlijk begint uit te 

breiden. In 2022 telden we 41 nesten van roeken in de Limburglaan. In het voorjaar van 2023 is 

de kolonie uitgebreid tot 87 nesten. Het gebied waarover de nesten zich verspreiden is ruimer 

geworden en heeft zich uitgebreid naar de achterzijde van de flats aan de Limburglaan, achterzijde 

flat doctor Schaepmanstraat en omgeving Dillenburg. 

 

3) De genomen preventieve maatregelen 

• Is het college van mening dat door de preventieve maatregelen, de overlast tijdens de 

broedperiode van de roeken zal verminderen? 

• Als het antwoord ja is: wat is de onderbouwing hiervan? 

• Als het antwoord nee is: welke andere maatregelen zijn dan noodzakelijk? 

• Waarom heeft het college ervoor gekozen om het actieplan alleen in de wijk Groenewoud 

te rollen en niet in andere wijken/straten waar ook sprake is van overlast? 

Reactie: 

Voor gemeente Weert is het plan van aanpak een pilot, waarmee we toch iets voor de buurt 

kunnen doen. De gemeente is niet eerder geconfronteerd met deze vorm van overlast. De 

maatregelen zijn uitgewerkt en worden uitgevoerd, waarna een evaluatie zal plaatsvinden. Echter 

om structurele oplossingen uit te werken om de overlast aan te pakken is een ontheffing van 

provincie Limburg nodig.   

We zijn in de wijk Groenewoud gestart omdat hier diverse meldingen zijn gemaakt en hiervan 

bekend was dat er zich een beschermde roekenkolonie bevond. Het is pas sinds dit voorjaar dat 

we Roeken vaststellen in de wijk Moesel. 

 

4) De provincie vraagt een roekenbeschermingsplan bij de aanvraag voor een ontheffing.  

• Is het college al bezig met het opstellen van een roekenbeschermingsplan? 

• Als het antwoord ja is: wanneer verwacht het college hiermee klaar te zijn? 

• Als het antwoord nee is: waarom vindt het college dit niet noodzakelijk? 

Reactie: 

De gemeente is in voorbereiding met het opstellen van een roekenbeschermingsplan. De provincie 

Limburg heeft eerder dit jaar aangegeven geen medewerking te verlenen aan een ontheffing 

zolang de pilot in de gemeente Heerlen geen gunstig resultaat geeft. We zijn de voorbije periode 



zowel ambtelijk als bestuurlijk in overleg met provincie Limburg gebleven om de ernst van de 

situatie in Weert onder de aandacht te brengen. Recent hebben we bericht ontvangen dat we 

conform aanpak in gemeente Heerlen aan de slag kunnen met een roekenbeschermingsplan. De 

voorbereidingen hiervoor zijn reeds in gang gezet.  

 

5) Momenteel neemt de provincie geen nieuwe aanvragen in behandeling voor overlast 

beperkende maatregelen die niet preventief zijn m.b.t. de roek. Dit komt door een eigen pilot in 

Heerlen, waarin het verplaatsen van roeken plaatsvindt op een wijze die geen negatieve gevolgen 

heeft voor de populatie. De volgende vragen rijzen op:  

• Is er al bekend wanneer deze pilot wordt afgerond?  

• Heeft het college de provincie op de hoogte gebracht van de situatie in Weert?  

• Zo ja, op welke manier? En zo nee, waarom niet?  

• Is het college bereid een dringende brief te schrijven aan de provincie om de urgentie van 

de overlast gevende situatie te benadrukken?  

• Als het antwoord nee is, waarom niet? 

Reactie: 

De ontheffing die aan Heerlen verleend is, loopt tot en met 15 februari 2027. Dit is in principe de 

looptijd van de pilot. Mocht het echter voortijdig duidelijk zijn dat deze aanpak goed werkt dan is 

de provincie bereidt deze aanpak elders uit te rollen. In 2022 lukte het de provincie niet om de 

roeken te verplaatsen naar een andere locatie. Daarnaast nam  de algehele stand in Heerlen af.  

Zoals bij de vorige vraag aangegeven zijn we de voorbije periode zowel ambtelijk als bestuurlijk in 

overleg met provincie Limburg gebleven om de ernst van de situatie in Weert onder de aandacht 

te houden. Recent hebben we bericht ontvangen dat we conform aanpak in gemeente Heerlen aan 

de slag kunnen met een roekenbeschermingsplan. De voorbereidingen hiervoor zijn reeds in gang 

gezet.  

 

Heeft u vragen over de beantwoording van deze brief? Neemt u dan contact op met W. Mentens 

van de afdeling Ruimtelijk & Economie. U kunt hem bereiken op telefoonnummer (0495) 57 53 53 

of per mail w.mentens@weert.nl 

  

 

 

Met vriendelijke groet, 

namens burgemeester en wethouders, 

 

 

 

Anouk Cramers - Haldermans 

Teamleider afdeling Ruimte & Economie 
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